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Protokół nr XXXII/18  
z obrad XXXII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 

z dnia 27 marca 2018 roku 
 

 
1. Otwarcie XXXII Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku 
dnia 27 marca 2018 roku  o godzinie 1215 otworzył obrady XXXII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku. Powitał Pana insp. mgr Marcin  Zaleśkiewicz - Komendanta Miejskiego Policji 
we Włocławku, st.bryg. mgr inż. Pana Dariusza Kuligowskiego  -  Zastępcę Komendanta 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, Panią Zofię Ziółkowską – Zastępcę 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku, Panie i Panów Radnych, 
Pana Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Pana Marka Jaskulskiego – Wicestarostę,  
kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków masowego 
przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
  
2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 
3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad XXXII Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni 
otrzymali  wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu.   
O godzinie 1218 na obrady rady przybyli radni: Pan Tomasz Chymkowski, Pan Wojciech 
Rudziński, Pan Jan Krzyżanowski, Pan Wojciech Rudziński, Pan Roman Gołębiewski, Pan 
Roman Tomaszewski. Na sali obrad było 21 radnych. 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu, w trakcie sesji, może wprowadzić zmiany 
w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady. Zgodnie też 
z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie lub zmianę 
porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, starosta.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę wniosku 
o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały 
w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia i doręczenia 
radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały spełniającego 
wymagania formalne określone  w statucie. W myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu – 
w przypadku uzupełnienia lub zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia 
wprowadzonych, nowych punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii 
właściwej komisji do przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady zwrócił się  z pytaniem – czy któryś  z uprawnionych podmiotów 
chciałby w tej chwili zgłosić wniosek o  uzupełnienie lub zmianę ustalonego porządku obrad 
XXXII sesji ?  
Następnie poinformował, iż Zarząd Powiatu we Włocławku pismem z dnia 22 marca 2018 r. 
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wniósł o: 
 zmianę porządku obrad poprzez:  
 uzupełnienie porządku obrad o punkt:  rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie 

zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018- 2026, 

  wprowadzenie autopoprawki do projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku  
w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z tekstem jednolitym. 

Uzasadnienie wniosku Zarządu Powiatu z dnia 22 marca 2018 r. otrzymali radni w dniu 
dzisiejszych obrad. 
Przewodniczący Rady poinformował również, iż Starosta Włocławski wniósł o uzupełnienie 
porządku obrad o punkt:  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania podziału obszaru województwa 
kujawsko-pomorskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i granic oraz liczby 
radnych wybieranych w tych okręgach wyborczych do Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego. 
Uzasadnienie wniosku Starosty Włocławskiego otrzymali radni w dniu dzisiejszych obrad.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają jeszcze wnioski o zmianę porządku obrad 
XXXII sesji? Radni nie złożyli wniosków.  
Przewodniczący Rady w związku z brakiem innych wniosków o zmianę porządku obrad 
XXXII sesji, przystąpił do przegłosowania zmian zaproponowanych przez zarząd powiatu. 
Przewodniczący poinformował, iż zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy o samorządzie powiatowym 
rada powiatu może wprowadzić zmiany w porządku bezwzględną większością głosów 
ustawowego składu rady. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXXII 
sesji o punkt w brzmieniu: rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018- 2026 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu: rozpatrzenie 
projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018- 2026. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 10 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 9 w brzmieniu: Informacja Komendanta Miejskiego Policji  z działalności za rok 
2017, w tym informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 
Włocławskiego w 2017 roku wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz 
ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2017 r. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem punktu 11 poszerzonego 
porządku obrad XXXII sesji o autopoprawkę do projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
2018 rok wraz z tekstem jednolitym i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania:  
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada 
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Powiatu  postanowiła o uwzględnieniu w realizowanym porządku obrad autopoprawki   do 
projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z tekstem jednolitym i tym 
samym punkt 11 porządku obrad otrzymuje brzmienie:    
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz z autopoprawką 
(tekst jednolity). 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za uzupełnieniem porządku obrad XXXII 
sesji o punkt w brzmieniu: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania podziału 
obszaru województwa kujawsko-pomorskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów 
i granic oraz liczby radnych wybieranych w tych okręgach wyborczych do Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku postanowiła o uzupełnieniu porządku obrad o punkt w brzmieniu:  
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania podziału obszaru województwa 
kujawsko-pomorskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i granic oraz liczby 
radnych wybieranych w tych okręgach wyborczych do Sejmiku Województwa Kujawsko-
Pomorskiego. 
Punkt ten realizowany będzie jako punkt 20 poszerzonego porządku obrad bezpośrednio po 
punkcie 19 w brzmieniu: Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego za 2017 rok.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że porządek obrad XXXII sesji, po przyjęciu przez Wysoką 
Radę zmian, składa się z 27 punktów. Przewodniczący przystąpił do realizacji porządku obrad 
XXXII sesji.  
Poinformował również, iż porządek obrad składający się z 27 punktów otrzymali radni w dniu 
dzisiejszych obrad.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XXXII Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXXII Sesji: Pana Mariusza Bladoszewskiego i zapytał - czy 
wyraża Pan zgodę?  
Pan Mariusz Bladoszewski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zaproponował powołać na sekretarza obrad XXXII sesji Pana 
Tomasza Chymkowskiego  i zapytał – czy wyraża Pan zgodę?  
Pan Tomasz Chymkowski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Mariusz Bladoszewski był 
Sekretarzem obrad XXXII Sesji i przeprowadził procedurę glosowania. 
Wyniki glosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Tomasz Chymkowski był 
Sekretarzem obrad XXXII sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
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Wyniki głosowania: 
Za – 21 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXXII Sesji zostali: Pan Mariusz Bladoszewski i Pan Tomasz Chymkowski.   
Jednocześnie poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady protokołują: Pani Katarzyna 
Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XXXI/18 z dnia 15 lutego 2018 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XXXI Sesji, który był do 
wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 
w katalogu - AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły 
z Sesji Rady Powiatu. Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
radni mogą zgłosić zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie 
§ 27 ust. 6, nie później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której 
protokół ma być przyjmowany.  Jednocześnie poinformował,  iż protokół z sesji udostępniony 
w trybie § 27 ust. 6, do którego nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek 
przewodniczącego rady, rada przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez 
przewodniczącego rady formuły: „Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół 
przyjęła”. Przyjęcie protokołu potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. 
Zgłaszając zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający 
przedstawia na piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, 
o przyjęciu których rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub 
poprawek bez sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu 
zwalnia radę od ich rozstrzygania. 
Przewodniczący Rady poinformował, iż radny Pan Piotr Stanny wniósł do protokołu 
poprawki. W związku z tym, na podstawie § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
stanowiącego załącznik do uchwały Nr XX/199/16 Rady Powiatu we Włocławku, radny 
zgłosił do protokołu nr XXXI/18 z obrad XXXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku, 
udostępnionego w trybie § 27 ust. 6 Statutu Powiatu Włocławskiego, następujące poprawki:  

1) w pkt 3 protokołu Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych 
wniosków w sprawie jego zmiany na str. 2 Radny Piotr Stanny powiedział: jest 
zdanie, cyt. „Drugim projektem dokumentu, który jest przedłożony, jest stanowisko 
Rady Powiatu we Włocławku popierające projekt stanowiska rozporządzenia Ministra 
Rozwoju i Finansów z dnia 21 listopada 2017 r.”.  

Propozycja zmiany: 
„Drugim projektem dokumentu, który jest przedłożony, jest stanowisko Rady Powiatu we 
Włocławku popierające projekt rozporządzenia Ministra Rozwoju i Finansów z dnia 21 
listopada 2017 r.”.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za przyjęciem poprawki do  protokołu 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 21  
Przeciw – 0  
Wstrzymał się – 0   

2) w pkt 3 protokołu Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych 
wniosków w sprawie jego zmiany na str. 4 „Wiele samorządów mocno zaangażowała 
się już w rozwój stref ekonomicznych, żeby nie nadawać tej kwestii rozgłosu”.  
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Radny Piotr Stanny proponuje zmienić: „Wiele samorządów mocno zaangażowało się już 
w rozwój stref ekonomicznych, żeby nie nadawać tej kwestii rozgłosu”.  

Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby przyjąć poprawkę i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że poprawka została przyjęta jednogłośnie. 
Pan Lech Chymkowski – Naczelnik Biura Rady i Ochrony Informacji powiedział, że 
trzeba przeprowadzić głosowanie. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za przyjęciem poprawki w protokole? 
Przewodniczący powtórzył poprawkę: „Wiele samorządów mocno zaangażowało się już 
w rozwój stref ekonomicznych, żeby nie nadawać tej kwestii rozgłosu”. Przewodniczący 
stwierdził, że powinno się przychylić do poprawki.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za? 
Radny Roman Tomaszewski poprosił, żeby głos zabrał wnioskodawca, co miał na myśli. 
Radny Piotr Stanny stwierdził, że dużym ułatwieniem dla radnych byłoby to, żeby 
skserować wniosek radnego. Wówczas radni patrząc na treść wniosku będą z dużą łatwością 
podejmować decyzję czy uwzględnić wniosek, który radny zgłosił, czy też nie. W istocie 
rzeczy te wnioski tylko i wyłącznie oddają sens wypowiedzi radnego. Tam pojawiły się 
również błędy językowe. W jednym przypadku, który za chwilę radni będą mogli głosować  
i zapoznać się z nim, jest kwestia błędnego oznaczenia protokołu, który był przyjmowany na 
ostatniej sesji. W protokole jest zapis, że  przyjmowało się protokół nr XXIX, a rada 
przyjmowała protokół nr XXX. Radny uważa, że dla wszystkich radnych lepszym 
rozwiązaniem jest, żeby w protokole były właściwe zapisy, odpowiadające stanowi 
faktycznemu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy chcą, aby zrobić kserokopię wniosku radnego, 
czy wystarczy, że przewodniczący będzie odczytywał wnioski? Następnie Przewodniczący 
Rady zapytał, kto jest za tym, aby ogłosić przerwę i skserować wnioski, i dostarczyć radnym 
kopię wniosku pana Piotr Stannego?  
Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że jeżeli zostanie przegłosowana propozycja 
przewodniczącego w sprawie przerwy w obradach, to radny poprosił, aby tą przerwę 
wykorzystać na zapoznanie się ze sprawozdaniem z prac zarządu, aby nie ogłaszać drugiej 
przerwy. 
Przewodniczący Rady powiedział, że wniosek został przyjęty i radny Tomasz Chymkowski 
wniósł cenną uwagę. Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy, aby zapoznać się ze 
sprawozdaniem. W przerwie zostanie skserowany wniosek radnego Piotra Stannego i radni 
będą mogli się z nim zapoznać.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady powiedział, że każdy z radnych zapoznał się z wnioskiem radnego 
Piotra Stannego. Głosowanie będzie poszczególnych punktów. Punkt 1 został przegłosowany. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem punktu 2 do poprawki i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 17 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się 
Za – 16  
Wstrzymało się – 1  
Przewodniczący Rady poprosił sekretarza obrad o przekazanie wyniku głosowania.  
Wyniki głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 
Przewodniczący Rady zapytał kto jest za przyjęciem poprawki 3 i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
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Przewodniczący Rady stwierdził, że poprawka została przyjęta. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za przyjęciem poprawki nr 4 i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: za – 14, przeciw – 0, wstrzymało się – 3. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że poprawka została przyjęta. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za poprawką nr 5 i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: za – 15, przeciw – 0, wstrzymało się – 2. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że poprawka została przyjęta. 
Przewodniczący powiedział, że poprawki zostały przyjęte do protokołu. 
Przewodniczący Rady po przyjęciu poprawek stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku 
przyjęła protokół nr XXXI/18 z dnia 15 lutego 2018 roku.  
Poprawki do protokołu stanowią załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

16 lutego 2018 roku do dnia 14 marca 2018 roku.  Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 15 marca 2018 roku 
do dnia sesji.     

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 69 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 16 
lutego 2018 roku do dnia 14 marca 2018 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 19, 
22 lutego 2018 r. oraz 1, 8, 9 marca 2018 r.  W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali 
sprawozdanie starosty z działalności zarządu w okresie od dnia 15 marca 2018 roku do dnia 
sesji, zawierające informację z dnia 15, 20 i 22 marca  2018 r.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Pani Jadwiga Fijałkowska – Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że zostały powołane 
stanowiska inspektora nadzoru inwestorskiego do zadania inwestycyjnego przebudowa drogi. 
W ramach przetargu została wyłoniona firma. Radna poprosiła o informację co to jest za 
firma. 
Radny Wojciech Rudziński powiedział, że dwukrotnie była mowa o budowie infrastruktury 
budynków Zespołu Szkół Centrum Kształcenia Zawodowego w Chodczu. Radny zapytał, jaką  
na dzień dzisiejszy przewiduje się wartość tej inwestycji, jaka przejawia się kwota?  Radny 
poprosił o odpowiedź skarbnika powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił o odpowiedź sekretarza powiat. Następnie poprosił 
o odpowiedź Członka Zarządu. 
Pan Tomasz Jezierski – Członek Zarządu  poinformował, iż firma o nazwie Victoria 
Projekt Desing to jest projektant z miasta Włocławka, Pan Mariusz Jabłoński, który ma firmę 
ma zarejestrowaną w Londynie. Jest inspektorem nadzoru na trzech inwestycjach plus kilka 
też projektował w tym roku. Jest to osoba znana z branży. 
Przewodniczący Rady poprosił skarbnika powiatu o udzielnie odpowiedzi na drugie pytanie. 
Pani Iga Przystałowska - Skarbnik Powiatu poinformowała, iż na chwilę obecną  
planowane środki są przyjęte w budżecie powiatu i jest to kwota 2,5 mln zł. Na chwilę obecną 
jest w przygotowaniu, w opracowywaniu dokumentacja projektowo – kosztorysowa. Będzie 
mogła ona potwierdzić, jakie nakłady finansowe w ostateczności będzie można się 
spodziewać.    
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać jeszcze głos? Radni nie 
podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że jeżeli nie usłyszy  głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu nie 
było, to Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 27 marca 2018 r. 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
16 lutego 2018 roku do dnia 14 marca 2018 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 15 marca 2018 roku do dnia sesji.     
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
16 lutego 2018 roku do dnia 14 marca 2018 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 15 marca 2018 roku do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.   
 
7. Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku 

o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok 
wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że  Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny 
przedłożyła na dzisiejsze obrady Rady informację dotyczącą stanu bezpieczeństwa 
sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok. Informacja zawiera dane 
dotyczące: sytuacji epidemiologicznej chorób zakaźnych i zakażeń, stanu sanitarnego 
placówek ochrony zdrowia, jakości wody przeznaczonej do spożycia przez ludzi, stanu 
sanitarnego pływalni i miejsc wykorzystywanych do kąpieli, stanu sanitarnego obiektów 
żywienia zbiorowego, produkcji i obrotu środkami spożywczymi oraz środowisko pracy 
i choroby zawodowe, warunki sanitarno – higieniczne w placówkach nauczania, wychowania 
i wypoczynku dzieci i młodzieży, środków zastępczych tzw. dopalaczy, stanu sanitarnego 
obiektów użyteczności publicznej  oraz środków transportu, środków zapobiegawczego 
nadzoru sanitarnego oraz promocję zdrowia. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Piotr Stanny - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 15 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego komisja zapoznała 
się z Informacją Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok wraz z realizacją 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części 
dotyczącej Powiatu Włocławskiego, którą przedstawiła Pani Zofia Ziółkowska – Zastępca 
Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku. Komisja jednogłośnie 
przyjęła w/w informację. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę – Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad informacją.  
Pani Barbara Wałęsa – Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 9 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja zapoznała się z Informacją Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 
terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok wraz z realizacją programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego. Komisja jednogłośnie przyjęła w/w informację.  
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. Jednocześnie 
poinformował, iż obecna na sesji pani Zofia Ziółkowska – Zastępca  Państwowego 
Powiatowego Inspektora Sanitarnego  ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że ważnym czynnikiem mającym wpływ na stan 
bezpieczeństwa sanitarnego jest przeprowadzenie szczepień obowiązkowych. W informacji 
znajdują się dane jak mniej więcej cyfrowo to wyglądało. Radny zapytał, czy osoby, które 
dopuściły do tego, aby ich dzieci, czy osoby, na które mają wpływ, nie poddały się tym 
obowiązkowym szczepieniom, poniosły jakieś konsekwencje, które wynikały od uchylania 
się od zaszczepienia? Radny powiedział, że ubiegły rok był grzybodajny. W lasach pojawiło 
się mnóstwo grzybiarzy, gdzie czyhały na nich różne niebezpieczeństwa – zarażenie się 
boreliozą, czy zapalaniem opon mózgowych. Radny zapytał, jakie zadania podjął inspektorat, 
aby konsekwencje zarażenia się tymi chorobami były jak najmniejsze? Następnie radny 
zapytał o stan kąpielisk. Na jeziorze Borzymowskim kąpielisko przeszło w ręce prywatne. 
Radny zapytał, czy według Inspektora Powiatowego Sanitarnego to szczęśliwe rozwiązanie, 
czy ono zaowocowało korzyściami dla jego użytkowników? Doszło do nieuruchomienia 
kąpieliska, ponieważ pojawiły się sinice. Radny zapytał, czy prywatny użytkownik dokonał 
wszystkiego, aby kąpielisko było jak najkorzystniejsze dla jego użytkowników?  
Pani Zofia Ziółkowska – Zastępca Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego 
we Włocławku odpowiedziała, że w ubiegłym roku odnotowano nieznaczny wzrost 
zachorowalności na  boreliozę, tj. z 11 do 15 na terenie powiatu włocławskiego. Od kilku lat 
nie wykryto na terenie powiatu kleszczowego zapalenia mózgu. Inspekcja sanitarna informuje 
na wszelkich spotkaniach za pomocą strony internetowej, poprzez działania oświatowe o tym 
jak się zabezpieczać przed kleszczami. Wchodząc do lasu należy stosować repelenty, 
zakładać takie ubranie, które zapewnią ochronę skóry człowieka, aby kleszcz nie mógł się 
zagnieździć. Ponadto należy stosować środki odstraszające.  Przeciwko boreliozie nie ma 
skutecznych szczepień. Przeciwko kleszczowemu zapalaniu mózgu są skuteczne szczepienia 
i zaleca się ich wykonywanie. Jeśli chodzi o szczepienia ochronne, to nie jest intencją w jakiś 
sposób karanie rodziców. Najczęściej są to rodzice, którzy uchylają się od zaszczepienia 
swoich dzieci. Pisemnie informowani są rodzice, zapraszani na konferencje odnośnie 
szczepień, szkolenia, które się odbywają. Rodzice zachęcani są do udziału w tych 
szczepieniach. Inspektorat stara się wyjaśniać ich objawy i odpowiada na wszystkie pytania, 
które rodzice kierują do inspektoratu. Starają się wyjaśniać ich obawy, aby zaszczepili swoje 
dzieci. Taką ostateczną formą jest kierowanie tytułu wykonawczego do Wojewody 
Kujawsko-Pomorskiego, który nakłada grzywny w celu przymuszenia. Inspektorat zachęca 
rodziców do sczepienia dzieci i są odnoszone pozytywne skutki. Niektórzy rodzice 
przekonują się i szczepią swoje dzieci. Jeśli chodzi o Jezioro Borzymowskie to wszyscy 
zarządzający miejscami do kąpieli wykonali zadania, które były na nich nałożone. Przed 
przystąpieniem do sezonu wykonali badania wody, zabezpieczyli we właściwy sposób 
miejsca wykorzystywane do kąpieli i nadzorowali w trakcie sezonu. W przypadku pojawienia 
się nieprawidłowości zgłaszali do Państwowej Stacji Sanitarnej ten fakt. Sinice mogą 
wystąpić w jakimś miejscu, występują w  różnych akwenach wodnych. W tym roku 2018 nie 
będzie już miejsc wykorzystywanych do kąpieli. Jeśli ktoś chce, aby mieszkańcy korzystali 
z kąpieli nad  jeziorem muszą zorganizować kąpielisko, które ma nieco więcej wymagań. 
Kąpielisko ma nieco więcej wymagań i trzeba było to zgłosić wcześniej do Rady Gminy do 
końca ubiegłego roku, uzyskać odpowiednie zezwolenie, profil wody. Z tych informacji, 
które na dzień dzisiejszy inspektor posiada, to takie kąpieliska w roku 2018 będą 
organizowane przez Gminę Lubień kujawski, Gminę Fabianki oraz Gminę Włocławek na 
Jezierze Wikaryjskim, z którego również korzystają mieszkańcy Włocławka  i na Jeziorze 
Czarnym, które jest dla mieszkańców Włocławka. Inspektor powiedziała, że na terenie 
powiatu będą 3 kąpieliska. 
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Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 27 marca 2018 roku przyjęła Informację Państwowego Powiatowego 
Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie 
Powiatu Włocławskiego za 2017 rok wraz z realizacją programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek  
i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego. 
Informacja Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego we Włocławku o stanie 
bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Powiatu Włocławskiego za 2017 rok wraz z realizacją 
programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części 
dotyczącej Powiatu Włocławskiego stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 
 
8. Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 

bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 
przeciwpowodziowym powiatu za 2017 rok wraz z realizacją Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku 
publicznego dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata  2016-2018 
w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2017 r. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej 
we Włocławku przedłożył informację o stanie bezpieczeństwa w 2017 r. Informacja zawiera 
dane dotyczące, między innymi: działań ratowniczo – gaśniczych, czynności kontrolno – 
rozpoznawczych, zabezpieczenia przeciwpowodziowego, charakterystyki zdarzeń oraz 
główne kierunki KM PSP w 2018 r. oraz realizację programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego.     
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad analizą 
informacji.  
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 15 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego komisja zapoznała 
się z Informacją Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie 
bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu 
przeciwpowodziowym powiatu za 2017 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata  2016-2018 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego w 2017 r.  Komisja jednogłośnie przyjęła w/w informację. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. Jednocześnie 
poinformował,  iż obecny na sesji Pan Dariusz Kuligowski -  Zastępca Komendanta 
Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej we Włocławku, ustosunkuje się do ewentualnych 
głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że z informacji wynika, że w 2017 roku aż o 69 osób 
wzrosła liczba rannych, które ucierpiały w pożarach. Pocieszającym faktem jest to, że spadła 
liczba osób śmiertelnych, ale to tylko 3 osoby. To niewielka liczba, ale każde życie ludzkie 
jest cenne. Radny zapytał, jaka jest przyczyna, że liczba rannych w pożarach wzrosła? Radny 
zapytał, czy w tych pożarach ucierpiały osoby bezdomne? W okresie zimowym wiele 
problemów w całym kraju występuje w związku z tym, że jest stosowane różnymi sposobami 
ogrzewanie i takie osoby zwykle w dużej części przyczyniają się do powstawania pożarów. 
Radny zapytał, czy w powiecie miało miejsce takie zjawisko? Z informacji wynika, że 
zauważalny jest znaczący wzrost zdarzeń, który wystąpił w 3 gminach, między innymi: 
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w Gminie Boniewo i Gminie Choceń. Największy wzrost dotyczył miejscowych zagrożeń. 
Radny zapytał, z czego wynikały te zagrożenia? Następnie radny zapytał o fałszywe alarmy. 
W różnych gminach jest różna ilość. W niektórych więcej, w niektórych mniej. Każdy 
fałszywy alarm to jest niepotrzebny wyjazd strażaków do akcji. Radny zapytał, czy 
prowadzona jest ewidencja? Czy te fałszywe alarmy wynikały z przesadnego 
przewrażliwienia zgłaszających, czy też zwykłe psikusy?  
Pan Dariusz Kuligowski – Zastępca Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 
Pożarnej we Włocławku odpowiedział, że liczba ofiar różnie się kształtuje i zależy od tego 
jaki charakter miały te zdarzenia, w jakich obiektach były. Trudno ocenić jaka była przyczyna 
wzrostu tej ilości, co było spowodowane ilością pożarów i obiektów, w których miały miejsce 
te pożary. Większa ilość zdarzeń w obiektach mieszkalnych skutkuje większą ilością ofiar. 
Jeśli chodzi o to, czy można tą ilość zmniejszyć, to strażacy starają się uświadamiać 
społeczeństwo poprzez udział w kampaniach społecznych m.in. „Czad i Ogień”, „Obudź 
czujność.”, gdzie straż informuje o zagrożeniach, które mogą wystąpić podczas pożarów, 
zaczadzeń, jak tego unikać i na tyle można to zrobić. To jest robione i ze swojej strony nie 
mogą nic więcej zrobić, aby te liczby ofiar zmniejszyć. Jeśli chodzi o miejscowe zagrożenia 
na terenach Gminy Boniewo i Gminy Choceń, to miejscowe zagrożenia i to wszystkie 
zdarzenia poza pożarami wchodzą w skład tych zagrożeń, zarówno wypadki, jak i usuwanie 
gniazd szerszeni i os oraz różne inne zdarzenia tego typu. W różnych latach różnie kształtuje 
się rozkład na terenie powiatu tych zdarzeń. Trudno w chwili obecnej powiedzieć jaki 
charakter miały na terenie tych gmin zdarzenia. W zeszłym roku wzrosła liczba zdarzeń 
drogowych- wypadków i liczba usuwania zdarzeń spowodowanych wichurami. Na szczęście 
nie dotknęło to tak powiatu, jak miało to miejsce w województwie, ale było bardzo dużo 
interwencji związanych z usuwaniem połamanych konarów, które spadły na jezdnie lub 
zagrażały budynkom. To jest prawdopodobnie przyczyną wzrostu zdarzeń. Jeśli chodzi 
o alarmy fałszywe, to jest podział na trzy przyczyny: alarmy złośliwe, alarmy w dobrej 
wierze, alarmy z instalacji wykrywaczach. Na  terenie powiatu zwykle są dwa przypadki: 
w dobrej wierze lub złośliwe. Ze statystyk,  dotyczących alarmów fałszywych, wynika, że to 
były alarmy w dobrej wierze. Obecnie procedury wymagają, aby straż dotarła do miejsca 
zdarzenia, nawet jeśli w trakcie jazdy straż pozyskuje informację, że to alarm fałszywy, to 
jednak straż zobowiązana jest dojechać do tego zdarzenia i strażacy muszą osobiście 
stwierdzić, że był to alarm fałszywy. W poprzednich latach strażacy byli zawracani z drogi 
i nie było to ewidencjonowane w statystykach. To jest przyczyna wzrostu alarmów 
fałszywych.   
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku 
sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
27 marca 2018 roku przyjęła informację Komendanta Miejskiego Państwowej Straży 
Pożarnej o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych 
i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym powiatu za 2017 rok wraz z realizacją Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata  2016-2018 w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego w 2017 r. 
Informacja Komendanta Miejskiego Państwowej Straży Pożarnej o stanie bezpieczeństwa 
przeciwpożarowego, o zagrożeniach pożarowych i zabezpieczeniu przeciwpowodziowym 
powiatu za 2017 rok wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości oraz ochrony 
bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Włocławek i  Powiatu 
Włocławskiego na lata  2016-2018 w części dotyczącej Powiatu Włocławskiego w 2017 r. 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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9. Informacja Komendanta Miejskiego Policji  z działalności za rok 2017, w tym 
informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Powiatu 
Włocławskiego w 2017 roku wraz z realizacją Programu zapobiegania przestępczości 
oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Włocławek  i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej Powiatu 
Włocławskiego w 2017 r. 

 
Przewodniczący Rady powiedział, że Komendant Miejski Policji we Włocławku przedłożył 
na obrady Rady Powiatu raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie 
włocławskim w roku 2017 i wynikach Pracy Komendy policji. Informacja zawiera dane 
dotyczące: wyników pracy służb kryminalnych, wynikach pracy służby prewencyjnej, 
zagrożeń bezpieczeństwa w ruchu drogowym, stanu kadr.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad analizą 
informacji.  
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, iż w dniu 15 marca 2018 r. Komisja Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego zapoznała się z informacją Komendanta Miejskiego 
Policji z działalności za 2017 r., w tym z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku 
publicznego na terenie Powiatu Włocławskiego w 2017 roku wraz z realizacją Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego 
dla Miasta Włocławek i Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2018 w części dotyczącej 
Powiatu Włocławskiego w 2017 r. Komisja jednogłośnie przyjęła powyższą informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją.  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że analizował raport Komendanta Policji i nasunęły się 
pytania. Ostatnio miało miejsce nagrodzenie 23 policjantów z Województwa Kujawsko – 
Pomorskiego, nagrodą Kryształowe Serca. Jest to nagroda za wzorową i ofiarną służbę na 
rzecz mieszkańców, i za wyjątkową postawę na służbie. Radny zapytał czy z Powiatu 
Włocławskiego również tacy policjanci znaleźli się i zostali uhonorowani Kryształowym 
Sercem? Radny poprosił o ustosunkowanie się do tematu – wzrastająca liczba samobójstw. 
Czy to zjawisko ma miejsce w powiecie czy tylko sprawy te „rozdmuchują” media? Kiedyś 
o tych sprawach nie pisały media, dlatego nie było wiadomo o wszystkich przypadkach. 
Radny zapytał czy da się zapobiec takim przypadkom? Czy udaremniono zachowanie 
potencjalnego samobójcy i nie ma dlatego odzwierciedlenia w statystykach? W informacji 
jest zapis, że 13 postępowań dyscyplinarnych wszczęto w stosunku do funkcjonariuszy 
policji. Radny zapytał czego te postepowania najczęściej dotyczyły? Nawet i w policji znajdą 
się też tzw. „czarne owce”. To, że te przypadki zostały zawarte w informacji, jest pozytywne 
i świadczy o tym, że policja nie kryje się z tym. W informacji są też dane dotyczące akcji 
profilaktycznych  jak: zapewnianie elementów odblaskowych osobom, które się poruszają 
poza terenem zabudowanym, jak i w terenie zabudowanym. Na czym polega promowanie 
noszenia elementów odblaskowych w terenie zabudowanym, które jest nieobowiązkowe, jak 
i poza nim? W jaki sposób policja tą akcję przeprowadzała? Szczególnie dla seniorów są 
bardzo dokuczliwe oszustwa, szczególnie na tzw.: wnuczka, policjanta. Ciągle są te metody 
zmieniane, udoskonalane. Jakiej skali jest to zjawisko, w jaki sposób policja walczy 
z oszustami? Sprawozdanie dotyczy roku 2017. Radny słyszał, że w roku 2018 miało miejsce 
oszustwo polegające na wyciągnięciu pieniędzy od starszej osoby.  Radny zapytał czy to 
zjawisko wzrasta, czy zostało zmarginalizowane? Następnie radny powiedział, że w ostatnich 
dniach miało miejsce kilka pożarów, m.in. w okolicy Smólnika. Czy jest to fatalny zbieg 
okoliczności czy też pożary mają inne podłoże? Czy policja wzięła sprawę pożarów do 
wyjaśnienia? Czy były  to nieszczęśliwe wypadki, czy było coś innego, że w tej okolicy 
zwiększyła się liczba pożarów w ostatnim okresie czasu?  
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Przewodniczący Rady poprosił pana insp. mgr Marcina Zaleśkiewicza – Komendanta 
Miejskiego Policji we Włocławku  o udzielenie odpowiedzi na pytania. 
Pan insp. mgr Marcin Zaleśkiewicz – Komendant Miejski Policji we Włocławku  
powiedział, że nagrodę Kryształowe Serce promują związki zawodowe Komendy 
Wojewódzkiej Policji w Bydgoszczy. Do tej nagrody zostali skierowani policjanci, którzy 
przyczynili się bezpośrednio do ratowania życia ludziom w roku 2017, jak i w 2016 r.  
W roku 2018 zostały 23 osoby nagrodzone Kryształowymi Sercami. W I edycji nie zaleźli się 
policjanci z naszego terenu.  Komendant nie uczestniczył w posiedzeniu zespołu, który się 
tym zajmował. Komendant zapewnił, że są tutaj policjanci, którzy bezpośrednio przyczynili 
się do ratowania życia ludzi np. z prób samobójczych. Komendant wyraził nadzieję, że 
w kolejnych edycjach policjanci z naszego terenu będą nagrodzeni. Na pytanie dotyczące 
wzrastającej liczby samobójstw – Komendant powiedział, że nie odnotowuje się  takich 
tendencji. Samobójstwa były, są i będą. Policja prowadzi postępowania zarówno w kierunku 
art. 151 kk, jak i 155 kk w zależności od tego w jaki sposób człowiek popełnił samobójstwo. 
Dla policji każdy czyn jest ważny. W każdym przypadku jedzie prokurator, policjanci. Bada 
się przyczyny. Nie odnotowuje się wzrostów, które są spowodowane czynnikami 
ekonomicznymi. Nie ma takich statystyk. Policja stara się, aby tego było jak najmniej. 
Działalność edukacyjna, profilaktyczna może powodować, że może być tych zjawisk mniej. 
Nikt nie bada przyczyn.  Jeżeli chodzi o 143 postępowania dyscyplinarne, to jest to typowe 
naruszenie dyscypliny służbowej. Nie ma tutaj naruszenia polegającego na granicach 
przestępstwa, wykroczeniach. Jak w każdej pracy ktoś się spóźni, ktoś nie wykona terminowo 
swoich postępowań. Policja ma takie narzędzia, jak postępowania dyscyplinarne i są 
stosowane po to, aby wyeliminować potencjalne inne, gorsze następstwa tego tytułu rzeczy. 
W każdej służbie, tym bardziej mundurowej, gdzie cały dzień policjant stoi na rozkazie, musi 
być coś takiego jak dyscyplina. Jeżeli ktoś się do tego nie dostosowuje, to ponosi 
konsekwencje. Jeżeli chodzi o akcje profilaktyczne, elementy odblaskowe, również na 
terenach zabudowanych, to policja prowadzi takich akcji bardzo dużo. Akcje profilaktyczne 
są głównie prowadzone w szkołach, w uniwersytetach trzeciego wieku na terenie miasta, jak 
i powiatu. To, że poza terenem zabudowanym należy mieć od zmroku do świtu kamizelkę 
odblaskową, to wynika z przepisów. Nic jednak nie stoi na przeszkodzie, aby na terenie 
miasta element odblaskowy w postaci paska założyć na rękaw. Dzięki temu pieszy nie staje 
się potencjalną ofiarą wypadku drogowego. Pieszy, który ma element odblaskowy w terenie 
zabudowanym, staje się bardziej widoczny dla kierującego pojazdem. Nietrzeźwych 
kierujących, mimo że jest ujawnionych mniej niż w roku 2016, to jednak nietrzeźwy 
kierujący może tego potencjalnego pieszego bez odblasku nie zauważyć. Noszenie elementów 
odblaskowych policja będzie promować na terenie miasta, pomimo że nie  jest obowiązkowe. 
Każde działanie ze strony policji, które przyczynia się do  poprawy bezpieczeństwa, które 
skutkuje zmniejszoną liczbą śmiertelnych zejść ludzi, przynosi efekt.  Pan komendant udzielił 
odpowiedzi na piąte pytanie radnego w sprawie oszustw na tzw.: wnuczka, policjanta. Policja 
odnotowuje zgłoszenia telefoniczne, przeważnie od osób starszych, które informują, że osoby, 
które dzwonią mówią, że są wnuczkiem, policjantem, pracownikiem CBŚ, pracownikiem 
energetyki itd. Skutek jest taki, że osoba prosi o pieniądze. Jeżeli działania profilaktyczne 
policji, które są też prowadzone w kościołach, doprowadzają do celu, tj. po telefonie do 
potencjalnego pokrzywdzonego, jest zwrotny telefon do policji, który jest czasowo zgrany, to 
policja jest w stanie takie osoby uchronić. Jeżeli policja dowiaduje się po fakcie, że ktoś 
wypłacił większą ilość gotówki, albo większą część gotówki  przekazał, bo miał ją w domu, 
to niestety temat jest zamknięty. W działania profilaktyczne również włączają się placówki 
bankowe. Pracownicy banku również zdają sobie sprawę z tego, że jeżeli osoba starsza 
wypłaca większą ilość gotówki – 20 tys. zł, to może być już podejrzane. Policja współpracuje 
bezpośrednio z bankami, z kościołami. Ksiądz w kościele kieruje apele przekazywane przez 
policję. W tym roku były dwa przypadki dokonania, tj.:  pieniądze zostały już przelane, 



 13 

przekazane na konto sprawców.  Policja działa kilku torowo. Trzeba przyjąć zawiadomienie 
o popełnieniu przestępstwa. Większa rola jest, oprócz działalności profilaktycznej, typowo 
operacyjna. Policja stara się ustalać potencjalne osoby, które są spoza miasta i powiatu, które 
przyjeżdżają i robią sobie rynek zbytu. Kilka telefonów było w tym roku, telefonów, które dla 
sprawców okazały się nieskuteczne, pieniądze nie zostały przelane. Sprawcom jeżeli uda się 
coś zrobić raz, to powtarzają oszustwo. Jeżeli policja dowiaduje się o tym,  to oszuści 
przedostają się na inny teren. Póki co, nie jest to wielkie zjawisko, jest  to zjawisko, które 
pojawia się wszędzie – w Toruniu, Lipie, Aleksandrowie Kuj. Jeżeli chodzi o pożary 
w miejscowości Smólnik, to w tej sprawie krążą różne legendy, komendant miał informację 
od mieszkańców Torunia, którzy mieszkają w Smólniku, że tam celowo działa podpalacz, 
który chce zmusić ludzi do  sprzedaży domów, żeby osiągnąć jakieś inne cele. Nie jest to 
prawdą. Były tam dwa włamania. Są prowadzone czynności w tej sprawie. Przy okazji jeżeli 
był pożar, to nie można mówić o celowym zaprószeniu pożaru. Policja bierze też to pod 
uwagę, ale póki co, to obecnie nie można mówić, że jest to celowe działanie. Policja, to co 
robi, oprócz typowych spraw procesowych, to są to działania operacyjne. Na temat działań 
operacyjnych, komendant nie może mówić. Następnie Komendant powiedział, że jeżeli radni 
mieliby konkretne uwagi, spostrzeżenia, to bardzo chętnie, policja korzysta z pomocy.  Być 
może radni spotkali się z Krajową Mapą Zagrożeń Bezpieczeństwa (internet). Jest to mapa 
Polski, można wejść w daną ulicę, dzielnicę i można zaznaczyć co chce się zmienić, co 
chciałaby się przekazać i czym policja miałaby się zająć. Oprócz spotkań bezpośrednich, to 
jest to dobre narzędzie. Można anonimowo wskazać i policja te zagrożenia sprawdzi. 
W zeszłym roku było mniej negatywnych zachowań  przestępczych czy też wykroczeniowych 
ze strony mieszkańców powiatu i miasta. Następnie Pan Komendant w imieniu wszystkich 
policjantów i pracowników podziękował za wsparcie, które powiat przekazał policji we 
Włocławku, wsparcie, które przeznaczane jest na codzienną służbę. Może nie powinno tak 
być, że niezbędne rzeczy powinna przekazywać Warszawa, ale tak nie jest. Pan Komendant 
serdecznie podziękował radnym za pomoc. Będzie to z pożytkiem dla wszystkich 
mieszkańców.  
Radny Wojciech Rudziński powiedział, że komendant nadmienił o przestępstwach 
gospodarczych. Jest duża dynamika wzrostu, czy są to przestępstwa zgłaszane przez  urząd 
skarbowy, izbę skarbową? Jaki jest udział tych przestępstw? 
Komendant Miejski Policji powiedział, że przestępstwa gospodarcze, to kategoria 
przestępstw, z którymi nie przyjdą pokrzywdzeni.  Jest to tzw. „urobek policjantów”. To, co 
policjanci ustalą, to tak jest. Z tabel będzie wynikało, że powinno być ich coraz więcej. Czyli 
to świadczy o aktywności policjantów. Jeżeli w roku 2016 przestępstw było 647, to w roku 
2017 było ich 1029. Są to czyny stwierdzone przez policjantów. Przestępstwo gospodarcze  to 
oszustwo i z jednego postępowania będzie 5-6 czynów.  Jest bardzo duża dynamika 
przestępstw. Wykrywalność jest na takim samym poziomie. Jeżeli chodzi o sprawy z kodeksu 
karno – skarbowego, to policja też ujawnia przestępstwa głównie alkohol, papierosy bez 
znaków skarbowych, akcyzy. Właściwym organem prowadzącym postępowanie są urzędy 
skarbowe. Nie jest tak, że do policji z tymi przestępstwami przychodzą potencjalni 
pokrzywdzeni. W tej grupie przestępstwa są również przestępstwa korupcyjne, narkotykowe. 
Są to przestępstwa, które musi ujawnić policja. Jeżeli chodzi o wartość przestępstw 
gospodarczych, to jest ona o wiele większa niż przy przestępstwach przeciwko mieniu.  
Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że w kategorii przestępstw są przestępstwa 
narkotykowe. Jeżeli chodzi o miasto Włocławek, to tych przestępstw jest więcej. Radną 
zaniepokoiła sytuacja w mieście i gminie Kowal. Jest tam wskaźnik 35 przypadków. Radna 
zapytała - na jakim tle to powstało i gdzie się to zdarzyło, czy są to placówki oświatowe, inne 
miejsca?  
Komendant Miejski Policji  powiedział, że na terenie gminy Kowal było 35 stwierdzonych 
przypadków, wszystkie wykryte. Nie jest to coś co miałoby związek ze szkołami, nie ma 
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takiego zjawiska. W toku codziennej służby policjanci ujawnili narkotyki. Nikt nie analizował 
czy chodzi to o kierowców. Nie jest to zagrożenie w kierunku nieletnich. Może w roku 2016 
nie było takiego zjawiska lub nie ujawniono.  
Radny Tomasz Chymkowski wystąpił z kwestią informacyjną i prośbą. W poprzednim 
tygodniu rada Miejska w Brześciu Kujawskim podjęła stanowisko w sprawie podjęcia działań 
związanych z modernizacją Komisariatu Policji w Brześciu Kujawskim. Stanowisko zostało 
skierowane do Komendanta, Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji, Komendanta 
Głównego Policji, Komendanta Wojewódzkiego. Radni, jak i pan burmistrz zadeklarowali 
pomoc w zakresie podjęcia działań związanych z modernizacją, zarówno substancji 
kubaturowej, jak i otoczenia z parkingami, z udogodnieniami dla osób niepełnosprawnych. 
Radny poprosił o wsparcie inicjatywy. 
Komendant Miejski Policji powiedział, że może to przyspieszyć modernizację, remont 
komisariatu. Komendant chciałby, aby jak najszybciej można było wyremontować obiekt.   
Z Komendą Wojewódzką są oprowadzone wstępne czynności. Na chwilę obecną nie ma 
komendant deklaracji. Jest obecnie prowadzony remont, modernizacja na terenie budynku 
Komendy Miejskiej. Dla komendanta Brześć Kuj.  jest kolejnym etapem, który należy zrobić.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Radni nie 
podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszę głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie było,  to stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27 marca 2018 roku przyjęła 
raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2017 roku.   
Raport roczny o stanie bezpieczeństwa w mieście i powiecie włocławskim i wynikach pracy 
Komendy Miejskiej Policji we Włocławku w 2017 roku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego 
protokołu.   
 
10. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2018- 2026. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 
i nr 2. Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Jednocześnie 
poinformował, iż na sesji obecna Skarbnik Powiatu, która ustosunkuje się do głosów 
w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 27 marca 2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018 – 2026 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 
2018 – 2026 stanowi załącznik nr 9  do niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na 
lata 2018 – 2026 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
  
11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018 wraz 
z autopoprawką (tekst jednolity).  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej w związku ze zmianą w planie 
dotacji na podstawie decyzji Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, w planie subwencji ogólnej 
na podstawie pisma Ministra Finansów, na wnioski dysponentów środków budżetowych oraz 
w związku ze zmniejszeniem rezerwy ogólnej i celowej na wydatki bieżące. 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali 
autopoprawkę  do projektu uchwały wraz z tekstem jednolitym. Autopoprawka nie była 
przedmiotem obrad komisji.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji  
Budżetu i Finansów o przedstawianie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji  Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 marca 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmian w budżecie powiatu na rok 2018. Pytania dotyczyły, między 
innymi, następujących zagadnień: wysokości subwencji oświatowej niesłusznie naliczonej, 
wysokości dotacji celowej na pomoc finansową udzielaną samorządom gminnym na 
dofinansowanie własnych zadań bieżących dotyczących wsparcia ochotniczych straży 
pożarnych w zakresie zakupu  sprzętu do celów prowadzenia działań ratowniczo – 
gaśniczych, przyczyn organizacji dożynek powiatowych w mieście Kowal. Po dyskusji, 
komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. Jednocześnie 
poinformował, iż obecna na sesji Skarbnik Powiatu, działając w imieniu Zarządu Powiatu, 
ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  27 marca  
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  
została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2018  stanowi 
załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2018  stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2018 r. 
pomocy finansowej dla Gminy Lubień Kujawski w wysokości 200.000 zł z przeznaczeniem 
na realizację zadania własnego gminy pn. „Skomunikowanie terenów inwestycyjnych na 
terenie gminy Lubień Kujawski” w zakresie wykonania pełnej konstrukcji drogi gminnej 
Uchodze – Narty Parcele i drogi gminnej Narty – Kaliska (III) oraz warstwy ścieralnej drogi 
gminnej nr 192155C. Przewodniczący poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – 
Przewodniczącego Komisji  Budżetu i Finansów o przedstawianie prac nad projektem 
uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji  Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 marca 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej dla gminy Lubień Kujawski. Komisja 
jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  27 marca  
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018 została 
podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018 stanowi załącznik nr 13 
do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Lubień Kujawski w roku 2018 stanowi 
załącznik nr 14 do niniejszego protokołu.  
 
13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej przez 

Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy udzielenia w 2018 r. 
pomocy finansowej dla Gminy Baruchowo w wysokości 50.000 zł z przeznaczeniem na 
realizację zadania własnego gminy pn. „Utwardzenie drogi wewnętrznej nr dz. 76/1 i 76/3 
w miejscowości Skrzynki”. Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – 
Przewodniczącego Komisji  Budżetu i Finansów o przedstawianie prac nad projektem 
uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji  Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 marca 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący udzielenia pomocy finansowej dla gminy Baruchowo. Komisja 
jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty –  27 marca  
2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018 została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018 stanowi załącznik nr 15 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej przez Powiat Włocławski dla Gminy Baruchowo w roku 2018 stanowi załącznik 
nr 16 do niniejszego protokołu. 
 
14. Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji 

„Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 
2014 – 2020”  za rok 2017. 

 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że otrzymali sprawozdanie z realizacji 
Programu promocji zatrudnienia i aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 2020 za 
rok 2017.  Sprawozdanie zawiera dane dotyczące: rynku pracy w powiecie włocławskim 
w roku 2017, w tym: bezrobocia w powiecie na tle województwa kujawsko – pomorskiego, 
bezrobotnych z terenu powiatu zarejestrowanych w Urzędzie Pracy, strukturę bezrobotnych 
według wieku, według czasu pozostawania bez pracy, według wykształcenia, osób 
bezrobotnych będących w szczególnie trudnej sytuacji na rynku pracy, liczby ofert pracy 
i podjęć pracy w roku 2017 oraz opis realizacji celów, zadań i działań Programu Promocji 
Zatrudnienia oraz Aktywizacji Lokalnego Rynku Pracy. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego – Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad projektem 
uchwały i sprawozdaniem.  
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w dniu 15 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, podczas którego komisja zapoznała 
się ze Sprawozdaniem Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji 
„Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 
2020”  za rok 2017. Komisja jednogłośnie przyjęła w/w sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem. Jednocześnie 
poinformował, iż obecna na sesji pani Bożena Stępniewska  - Dyrektor Powiatowego Urzędu 
Pracy ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 27 marca 2018 roku przyjęła Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego 
Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji „Programu promocji zatrudnienia oraz aktywizacji 
lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 2020”  za rok 2017. 
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Sprawozdanie Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji „Programu 
promocji zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2014 – 2020”  za rok 
2017 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 
 
15. Informacja dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz 

dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego 
programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2017.  

 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że otrzymali informację z wykonania 
Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016-2025 za rok 
2017. W informacji podane są dane dotyczące działań prowadzonych przez Powiatowe 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz działań prowadzonych przez Urząd Pracy we 
Włocławku w roku 2017. Do informacji dołączony jest protokół Nr 1/2018 z  posiedzenia 
Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 12 lutego 
2018 r.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac związanych z analizą informacji.  
Pani Barbara Wałęsa – Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 9 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja zapoznała się z Informacją dyrektora Powiatowego 
Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku z realizacji Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na 
lata 2016 – 2025 za rok 2017. Komisja bez dyskusji, jednogłośnie przyjęła w/w informację.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną informacją. 
Jednocześnie poinformował, iż obecne na sesji: pani Halina Bończyk – specjalista ds. pracy 
socjalnej i pani Elżbieta Radlak – radca prawny   w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie 
we Włocławku oraz pani Bożena Stępniewska – Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy we 
Włocławku, ustosunkują się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzielą odpowiedzi na 
pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosu 
sprzeciwu, Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27 
marca 2018 roku przyjęła informację dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we 
Włocławku oraz dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji 
Powiatowego programu działań na rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 
2017.  
Informacja dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku oraz dyrektora 
Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku z realizacji Powiatowego programu działań na 
rzecz osób niepełnosprawnych na lata 2016 – 2025 za rok 2017  stanowi załącznik nr 18 do 
niniejszego protokołu. 
 
16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznacza 

środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w 2018 roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przeznaczenia środków 
Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w kwocie 535.958 zł na 
realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej w 2018 roku. Do projektu 
uchwały dołączony jest protokół nr 2/2018 z posiedzenia Powiatowej Społecznej Rady ds. 
Osób Niepełnosprawnych we Włocławku z dnia 06.03.2018 roku. 
Przewodniczący Rady poprosił Panią Barbarę Wałęsę - Wiceprzewodniczącą Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
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Pani Barbara Wałęsa - Wiceprzewodnicząca Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformowała, że w dniu 9 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Zdrowia i Spraw 
Społecznych, podczas którego Komisja analizowała  projekt uchwały w sprawie określenia 
zadań, na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych w 2018 roku. Komisja jednogłośnie przyjęła w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż na sesji obecna jest pani Halina 
Bończyk – specjalista ds. pracy socjalnej i pani Elżbieta Radlak – radca prawny   
w Powiatowym Centrum Pomocy Rodzinie we Włocławku, które ustosunkują się do 
ewentualnych głosów w dyskusji i udzielą odpowiedzi na pytania.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec barku głosów 
w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania, Przewodniczący Rady poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały – 
daty 27 marca 2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2018 
roku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie określenia zadań, na które 
przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych w 2018 
roku stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie określenia zadań, 
na które przeznacza środki Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób Niepełnosprawnych 
w 2018 roku stanowi załącznik nr 20 do niniejszego protokołu. 
 
17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania w roku 2018 dotacji na prace 

konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych 
do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji na 
prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do 
rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego. Zarząd Powiatu przedstawił 
propozycje przyznania dotacji dla następujących podmiotów:  
1) Rzymsko – Katolickiej  Parafii św. Marii Magdaleny w Grabkowie, Kowal, w wysokości 
25 000,00 zł 
2) Rzymsko – Katolickiej Parafii p.w. Św. Stanisława B.M. Modzerowo, Izbica Kujawska,  
w wysokości 25 000,00  zł. 
3) Parafii Rzymskokatolickiej P.W. Najśw. Serca Pana Jezusa, Pl. Wolności 14, Lubień 
Kujawski,   w wysokości 25 000,00  zł. 
4) Parafii Rzymskokatolickiej p.w. Wniebowzięcia NMP, ul. Toruńska 2, Izbica Kujawska   
w wysokości 25 000,00 zł 
5) Parafii Rzymsko-Katolickiej Najświętszej Marii Panny Królowej Polski, Kruszyn, ul. 
Kazimierza Wielkiego 100, w wysokości 25 000,00 zł.  
6) Rzymskokatolickiej Parafii p.w. Świętego Prokopa, Kłóbka 12, Lubień Kujawski,  
w wysokości 25 000,00 zł.  
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7) Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Urszuli, ul. Kazimierza Wielkiego 13, Kowal,   
w wysokości 25 000,00 zł.  
8) Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Jana Chrzciciela w Lubrańcu, ul. Św. Józefa 2, 
Lubraniec,   w wysokości 25 000,00 zł. 
9) Parafii Rzymsko-Katolickiej p.w. Św. Mikołaja, Lubanie 16, Lubanie,   w wysokości 
25 000,00 zł 
10) Parafii Rzymskokatolickiej św. Józefa, Szpetal Górny, ul. Leśna 2, Fabianki, w wysokości 
25 000,00 zł.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 16 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas którego Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie przyznania w roku 
2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokości. 
Komisja bez dyskusji, jednogłośnie przyjęła w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 marca 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu 
Włocławskiego. Komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała 
propozycję zarządu powiatu w zakresie wysokości dotacji dla poszczególnych podmiotów 
wykazanych w projekcie uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji Przewodniczący Rady  przed rozpoczęciem procedury głosowania poprosił 
o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie  uchwały 
daty –  27 marca 2018 r.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały zawierającym wysokość 
przyznania dotacji zaproponowanych przez zarząd powiatu i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie przyznania w roku 2018 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość 
została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia w sprawie przyznania w roku 2018 
dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość 
stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie przyznania w roku 
2018 dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty budowalne przy zabytkach 
wpisanych do rejestru zabytków na obszarze Powiatu Włocławskiego oraz jej wysokość 
stanowi załącznik nr 22 do niniejszego protokołu. 
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18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia 
trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat 
Włocławski jest organem rejestrującym.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały podjętej 
przez radę powiatu w dniu 28 lutego 2018 r. Zmiana dotyczy brzmienia paragrafu 13.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 16 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas którego Komisja analizowała projekt w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat 
Włocławski jest organem rejestrującym. Dyskusja dotyczyła m.in.: na jakiej podstawie 
zostały przekazane dotacje w miesiącach: styczniu, lutym i marcu, wagi kształcenia dorosłych 
w szkołach publicznych, wysokości subwencji na nauczanie specjalne. Po dyskusji Komisja 
jednogłośnie, pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego 
Komisji Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 20 marca 2018 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmiany uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia trybu 
udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat Włocławski jest 
organem rejestrującym. Komisja jednogłośnie, siedmioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie  zmiany uchwały w  sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat 
Włocławski jest organem rejestrującym została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie  zmiany uchwały w  sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których Powiat 
Włocławski jest organem rejestrującym stanowi załącznik nr  23 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie  zmiany uchwały 
w  sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla szkół i placówek, dla których 
Powiat Włocławski jest organem rejestrującym stanowi załącznik nr 24 do niniejszego 
protokołu. 
 
19. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 
terytorialnego za 2017 rok.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z art. 30 a ust. 4 Karty Nauczyciela, organ 
prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego, w terminie do dnia 10 lutego 
roku kalendarzowego następującego po roku, który podlegał analizie, sporządza sprawozdanie 
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z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez tę jednostkę samorządu 
terytorialnego, z uwzględnieniem wysokości kwoty różnicy, o której mowa w art. 30 a ust. 2 
Karty Nauczyciela. W myśl zaś przepisu art. 30 a ust. 5 Karty Nauczyciela organ prowadzący 
szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego przedkłada sprawozdanie w terminie 7 dni 
od jego sporządzenia, regionalnej izbie obrachunkowej, a także organowi stanowiącemu tej 
jednostki samorządu terytorialnego, dyrektorom szkół prowadzonych przez tę jednostkę oraz 
związkom zawodowym zrzeszającym nauczycieli.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem. 
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 16 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Edukacji, Kultury 
i Sportu, podczas którego Komisja rozpatrzyła sprawozdanie z wysokości średnich 
wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych 
przez jednostkę samorządu terytorialnego za 2017 rok. Dyskusja dotyczyła m.in.: liczby 
etatów nauczycieli mianowanych, wysokości dopłaty dla nauczycieli mianowanych. Komisja 
po dyskusji, jednogłośnie przyjęła w/w sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosu 
sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27 
marca 2018 r. przyjęła sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę 
samorządu terytorialnego.  
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego 
stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu.  
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zaopiniowania podziału obszaru 

województwa kujawsko-pomorskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i 
granic oraz liczby radnych wybieranych w tych okręgach wyborczych do Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Marszałek Województwa Kujawsko-Pomorskiego 
przekazał projekt uchwały Sejmiku Województwa Kujawsko-Pomorskiego w sprawie 
podziału obszaru województwa kujawsko-pomorskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich 
numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych w tych okręgach wyborczych do Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego w celu zasięgnięcia opinii Rady Powiatu we 
Włocławku. Radni otrzymali w dniu dzisiejszych obrad projekt uchwały oraz pismo 
Marszałka Województwa Kujawsko – Pomorskiego z dnia 20 marca 2018 r. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie  zaopiniowania podziału 
obszaru województwa kujawsko-pomorskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów 
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i granic oraz liczby radnych wybieranych w tych okręgach wyborczych do Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie  zaopiniowania podziału obszaru 
województwa kujawsko-pomorskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich numerów i granic 
oraz liczby radnych wybieranych w tych okręgach wyborczych do Sejmiku Województwa 
Kujawsko-Pomorskiego stanowi załącznik nr 26  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 27 marca 2018 r. w sprawie  zaopiniowania 
podziału obszaru województwa kujawsko-pomorskiego na okręgi wyborcze, ustalenia ich 
numerów i granic oraz liczby radnych wybieranych w tych okręgach wyborczych do Sejmiku 
Województwa Kujawsko-Pomorskiego stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 
 
21. Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we 

Włocławku w 2017 roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju sporządziła za 
rok 2017 sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jana Krzyżanowskiego - Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Jan Krzyżanowski - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2018 r. przyjęła sprawozdanie ze 
swojej działalności w roku 2017. Komisja za okres sprawozdawczy odbyła 8 posiedzeń, które 
są udokumentowane protokołami. Komisja przyjęła sprawozdanie jednogłośnie, pięcioma 
głosami „za”. W imieniu komisji, Przewodniczący Komisji  wniósł o przyjęcie przez Wysoką 
radę, sprawozdania. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosu 
sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
27  marca 2018 r. przyjęła  Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
Rady Powiatu we Włocławku w 2017 roku w 2017 roku.  
 
Sprawozdanie z działalności Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku 
w 2017 roku w 2017 roku stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu. 
 
22. Sprawozdanie z realizacji rocznego planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady 

Powiatu we Włocławku za 2017 rok.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rewizyjna sporządziła za rok 2017 
sprawozdanie z realizacji rocznego planu pracy i kontroli.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego  - Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Jerzy Pawłowski – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, iż Komisja 
Rewizyjna w dniu 28 lutego 2018 r. przyjęła sprawozdanie z realizacji planu pracy i kontroli 
za okres 2017 rok. W roku 2007 komisja odbyła 5 posiedzeń oraz przeprowadziła 5 kontroli. 
Opis tematyki posiedzeń komisji oraz zakresy i ustalenia komisji w zakresie kontroli zawiera 
sprawozdanie, które radni otrzymali na obrady rady powiatu. W imieniu komisji, 
Przewodniczący Komisji wniósł o przyjęcie przez Wysoką radę, sprawozdania. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosu 
sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27 
marca 2018 r. przyjęła  Sprawozdanie z realizacji rocznego planu pracy i kontroli  Komisji 
Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku za 2017 rok.  
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Sprawozdanie z realizacji rocznego planu pracy i kontroli  Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
we Włocławku za 2017 rok stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 
 
23. Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku w 2017 

roku.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rolnictwa sporządziła za rok 2017 
sprawozdanie ze swojej działalności.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Bogdana Domżalskiego - Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Bogdan Domżalski – Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, iż w dniu 
2 marca 2018 r. odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa, podczas którego komisja 
opracowała i przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we 
Włocławku w 2017 roku. Za okres sprawozdawczy komisja odbyła 4 posiedzenia, które są 
udokumentowane protokołami. Posiedzenia komisji odbywały się zgodnie z planem pracy, 
który został zrealizowany w 100%.  Przewodniczący Komisji zwrócił się w imieniu komisji 
do Rady Powiatu o zatwierdzenie przedłożonego sprawozdania.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniem. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosu 
sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 27 
marca 2018 r. przyjęła Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we 
Włocławku w 2017 roku w 2017 roku.  
Sprawozdanie z działalności Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku w 2017 roku 
w 2017 roku stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 
24. Zapytania radnych. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
–zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący poprosił o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona odpowiedź na 
piśmie. Jednocześnie poinformował, iż odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady 
zapytania, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka 
zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, 
w trakcie której została  zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie wnieśli zapytań.  
 
25. Interpelacje radnych.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją. Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje 
z  zaznaczeniem, na które ma być udzielona odpowiedź na piśmie.  Jednocześnie 
poinformował, że odpowiedź, na złożoną w trakcie obrad rady interpelację, udzielana jest 
przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną 
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inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, w trakcie której została  
zgłoszona. Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może 
ponowić swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radni nie wnieśli interpelacji.  
 
26. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radni nie złożyli oświadczeń, wniosków.  
 
27. Zamknięcie XXXII Sesji Rady Powiatu.  

 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia  27 marca 2018 
roku o godzinie 1436  zamknął obrady XXXII Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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